「圖書館學與資訊科學」半年刊投稿須知

- 一、本刊宗旨在聯繫國內外圖書館學與資訊科學界從業人員及學者專家,共同研討圖書館學與資訊科學各方面之問題,介紹有關新知技術,報導圖書館學與資訊科學界之重要活動,並謀求圖書資訊學與資訊事業 之發展。
- 二、本刊每年四月及十月各出版一期,收錄中、英文稿件,內容包括一般論述、實徵研究、圖書館事業與交流、書評等。稿件以未考慮,並未曾在他處發表者為限。本刊亦不定期出版特刊。
- 三、稿件請以電子形式編輯,存成 word 檔(.doc 或.docx 或.rtf),來稿需包含中英文篇名、中英文摘要、中英文關鍵字(各 3-5 個)、附註/參考文獻。中英文摘要結構請依下列順序編排:研究目的、研究方法、研究結果,以及價值與創新。並可說明研究限制及其應用。
- 四、投稿不得一稿多投,如有違反學術倫理之情形,一切責任由作者自負。論文內之引用文獻凡涉及第三者 著作權部分,由作者自行負責,本刊不負涉及智慧財產權之法律責任。
- 五、建議依本刊提供之稿件版式編排,依據指示需先上傳已匿名化之稿件,稿件內請勿包含中英文著者名、中英文個人所屬機構職別、電子郵件地址([中文匿名化版式 英文匿名化版式])。請將稿件投至本期刊之投稿系統(http://jlis.glis.ntnu.edu.tw/),並於補充檔案欄位上傳包含中英文著者名、中英文個人所屬機構職別、電子郵件地址之標題頁。
- 六、稿件審查:本刊採雙盲匿名審查制度,來稿經本刊初審後,如不符合前述所提列主題之文稿,本刊得經 過編輯委員會同意後通知著者撤稿。針對每篇文稿,本刊均依序經過至少二位以上匿名審查者審查,並 由編輯委員會進行最後審查後通知審查結果。
- 七、中文來稿獲通知刊登後,必須提供英文長摘要(long abstract)1,200字至1,500字(圖表及參考文獻不計)。長摘要必須包括研究背景動機、研究問題、重要理論、研究方法、研究結果建議與發現、研究貢獻、應用與建議。
- 八、稿件修改:作者應於收到稿件修改通知後,一個月內回覆修正稿件並列點說明修改的內容與方式,一併 零回太刊。
- 九、稿件校訂:本刊對於收錄之稿件有刪改權,作者不願被刪改時,請在來稿上註明。本刊雖有協助作者於校訂階段對內容或格式編修之義務,但在排版完成後,作者負有校對之責任,本刊僅負責格式上之校對。
- 十、稿件刊登:本刊得視編輯情形調整接受文稿之刊期。
- 十一、撤稿:稿件一旦由本刊送審,不得撤稿,如有特殊理由撤稿則需經由編輯委員會決定。投稿本期刊之 作者若發生下列情況,得向編輯委員會申請索回稿件:
 - 1. 作者自陳投遞本期刊之稿件有不符合本刊「著作權聲明」第一條之規定。
 - 2. 作者自陳投遞本期刊之稿件內容有嚴重的學術或倫理錯誤。
 - 3. 作者不同意審稿者之審查意見,不依審查意見進行修正,或於提出回覆意見說明後,經審查者再審 仍不接受者,再經由總主編徵詢審查人與作者之意見後,仍無法達成共識時,作者可申請索回稿件。
- 十二、退稿:若作者曾涉及抄襲、剽竊者,本刊日後得不再接受其投稿。稿件於審查期間,除發生以下情形 外,編輯委員會不得自行終止交稿之審查作業:
 - 1. 稿件內容不符合本刊「著作權聲明」第一條之規定。
 - 2. 編輯委員會發現投遞本期刊之稿件內容有嚴重的學術或倫理錯誤。
 - 3. 作者不同意審稿者之審查意見,不依審查意見進行修正,或於提出回覆意見說明後,經審查者再審 仍不接受者,再經由總主編徵詢審查人與作者之意見後,仍無法達成共識時。
- 十三、《圖書館學與資訊科學》半年刊為使用創用 CC 許可的開放獲取期刊。《圖書館學與資訊科學》使用知識共享創用 CC 中[姓名標示](CC-BY)作為基本要求。
- 十四、智慧財產權:本刊自第二十五卷第一期(1999年4月)起,除紙本外,同時以電子方式刊登於《圖書館學與資訊科學》半年刊網站(http://jlis.glis.ntnu.edu.tw/)。作者同意其投稿之文章經本刊收錄後,即授權本刊、國立臺灣師範大學圖書資訊學研究所、國立臺灣師範大學圖書館,為學術與教學等非營利使用,進行重製、公開傳輸或其他為發行目的之利用。
- 十五、中文引用文獻羅馬拼音暨翻譯服務:本刊自四十一卷起,提供中文參考文獻羅馬拼音暨翻譯服務,以 利部份西文引文索引資料庫建檔之需求。

SUBMISSION GUIDELINES

- 1. The goal of *JLIS* is to provide a communicative platform for professionals and scholars in library and information science field around the world, to discuss issues about library and information science, to introduce innovative knowledge and technologies, to cover important news and activities in library and information science and profession, and to advance the development of library and information science and profession.
- 2. *JLIS* is a semi-annual journal, publishing twice a year in April and October. Manuscripts can be written in either Chinese or English, with types of articles including empirical research, literature reviews, library communications, and book reviews. All manuscripts should be original and not yet been considered for publication, or published elsewhere either wholly or in part. *JLIS* also publishes special issues.
- 3. The submitted manuscript should be in word format (.doc, .docx or .rtf). Submissions should include a paper title, an abstract, 3-5 keywords in both Mandarin and English. The abstract should be structured in the following order: 1) research purpose, 2) research design, 3) findings, and 4) research values and insights along with limitations and practical implications.
- 4. Authors may not submit the manuscript to more than one journal. If any violation of academic ethics, the authors take all the responsibilities. Authors should be responsible for obtaining permission to use any material that involves third-party copyright. JLIS will not undertake any legal responsibilities involving intellectual property rights.
- 5. Please use the provided template to prepare for your manuscript [Chinese template / English template]. Also, please submit the anonymized version through the JLIS online submission system (http://jlis.glis.ntnu.edu.tw/). Please DO NOT include the authors' names, affiliations, and e-mail addresses in the submitted manuscript. Only provide the authors' names, affiliations, and e-mail addresses on the Title Page as the supplementary document.
- Manuscript review—JLIS adopts double-blind review processes. Each manuscript will be reviewed by more than two
 anonymous qualified reviewers. The Editorial Board will have the final review and then authors will be notified with
 reviewers' comments and final decisions.
- 7. Once Chinese manuscript is accepted, the author is required to prepare a long abstract in English with 1200 to 1500 words (tables, figures, references are not included in word limit). The long abstract is expected to address the issues, including Background, Motivation, Research Design/methodology/approach, Findings, Originality/contributions, Research limitations/implications and Social implications if applicable.
- 8. Manuscript revision—After receiving reviewers' comments, authors should revise the manuscript within a month, outlining and explaining revised contents.
- 9. Manuscript proofreading—*JLIS* keeps the right for deleting and editing manuscripts. Authors should give notices if they don't want manuscripts be deleted or edited by the Editorial Board. *JLIS* is obligated to assist authors in revising manuscript contents or formats during the revision stage; however, after finishing the typesetting process, authors should be responsible for proofreading and quality check, while *JLIS* is only responsible for checking the format.
- 10. Manuscript publication—Accepted manuscripts are subject to changes of publication dates based on editorial status.
- 11. Manuscript withdrawal—Once the review process starts, authors cannot withdraw manuscripts. When there are special reasons for manuscript withdrawal, the right of decisions should be left to the Editorial Board. When situations mentioned below occur, authors can apply to the Editorial Board for manuscript withdrawals.
 - (1) Authors self-report that the submitted manuscripts do not follow the first article of JLIS copyright notice.
 - (2) Authors self-report that there are serious academic or ethical mistakes in the contents of submitted manuscripts.
 - (3) Authors do not agree with reviewers' comments and do not revise according to reviewers' suggestions. Or, after revisions are submitted and gone through the second-round review, the revisions are still not accepted by reviewers. When consensus cannot be reached after Editor-in-Chief consults with both reviewers and authors, authors can apply for manuscript withdrawal.
- 12. Rejections—if authors are involved in copying and plagiarism, *JLIS* will not ever accept the authors' manuscripts. During the review stage, the Editorial Board cannot terminate the review process of submitted manuscripts, except for the ituations mentioned below:
 - (1) Contents of manuscript do not follow the first article of JLIS copyright notice.
 - (2) The Editorial Board finds there are serious academic or ethical mistakes in the contents of manuscripts.
 - (3) Authors do not agree with reviewers' comments and do not revise according to reviewers' suggestions. Or, after revisions are submitted and gone through the second-round review, the revisions are still not accepted by reviewers. When consensus cannot be reached after Editor-in-Chief consults with both reviewers and authors, authors can apply for manuscript withdrawal.
- 13. JLIS is an open access journal using Creative Commons (CC) license, CC-BY license (Attribution) as the basic requirement of the journal.
- 14. Copyright: Since Volume 25 Issue 1 (April 1999), in addition to paper editions, JLIS issues electronic editions on the website (http://jlis.glis.ntnu.edu.tw/). Once submitted manuscripts are published by JLIS, authors should grant the rights of reproduction, distribution, and other exploitation regarding publication, to JLIS, Libraries, and Graduate Institute of Library and Information Studies of NTNU, for the non-profit uses involving teaching, learning, and other academic purposes.
- 15. Chinese Romanization service—since Volume 41, *JLIS* provides services for Romanization and translation of Chinese characters for the cited literature to assist the indexing of Western databases for Chinese references.